
Bestyrelsesmøde 29/9 2024
Tilstede: Maja, Lea, Annie, Helena, Sanne, Mariann Nette
Referent: Lea Thybo

Møde om Vild Natur med Aarhus Kommune
- Søfolden (rideskolens sommerfold) kommer på sigt til at blive inddraget til vild natur -

hvilket betyder, at den ikke længere kan bruges til vores rideskoleheste om
sommeren. Vi kender ikke tidshorisonten på projektet.

- Kommunen har inviteret til at klubben kan komme med et oplæg ift. behov og ønsker
til en alternativ løsning - hvilket vi selvfølgelig gør

Daglig drift
- Personalet er cirka halvvejs med MUS-samtaler
- Vi arbejder på at finde gode løsninger på fejlminimering i stalden
- Den 14. og 15. oktober kommer der tandlæge og vaccine til rideskolehestene
- Ormekur

- Der bliver bestilt ormekur i oktober. Alle opstaldede heste på matriklen skal
have samtidig, og man kan ikke vælge det fra grundet tidligere påvist
blodorm. Personalet giver alle heste på nærmere fastsat tidspunkt. Dette
kommunikeres ud.

- Det er ikke nødvendigt med gødningsprøver, da dyrlægens anbefaling
er, at man giver kur i 2 år efter påvist blodorm.

- Betaling for ormekur kommer på regningen for november
- Brug af haller

- Vi har byttet Nis Valdemar-hallen om torsdagen med Blå hal til springning om
onsdagen for at imødekomme ønsker om bedre muligheder for at springe

- Vi har indkøbt et whiteboard til Nis Valdemar-hallen, hvor man kan se, hvem
der bruger hallen hvornår

- Der er fortsat fortrinsret til at springe/lave bomarbejde i Nis valdemar-hallen
om lørdagen fra 18.00 - 20.00

- Søndag morgen fra 8.00 -10.00 er der fortrinsret til løsspringning i Nis
Valdemar-hallen

- Skriv gerne på det nye whiteboard, hvis I planlægger at
springe/løsspringe eller har brug for hallen til ridning af unghest.

Fundraising
- Der er søgt fondmidler til vejbelægning og flytning af vandforsyning ved Nis

Valdemar-hallen. Vi er i proces med Vilhelmsborg omkring ansøgningen.



Status på udebokse
- Vi er klar over, at der er nogle utætheder i udeboksene, som skal udbedres. Vi er i

gang med en plan for, hvordan det bliver ordnet inden vinteren kommer.

Stævner
- Der er dressurstævne 11. - 13. oktober
- Der er springstævne 1. - 3. november
- Hjælperlisterne kommer op snarest - vi håber at se mange medlemmer til nogle

hyggelige stævnedage

Hestevelfærd
- Vi har holdt møde om hestevelfærd og efterfølgende drøftet de indkomne forslag

med personalet
- Ønske om vand på folde: Vi tilbyder fortsat opfyldning som ekstra service

når det er muligt - det er en tidskrævende post og svær at få gratis.
- Forlænget tyggetid (grovfoder): Vi får en demo på forskellige muligheder

for slow-feeder med henblik på at finde en løsning på at heste spiser deres
hø for hurtigt.

- Ønske om længere foldtid om fredagen: Vi arbejder på en mulig løsning
som vi håber er lige på trapperne.

- Fokus på heste der ikke kommer på fold: Staldpersonalet er bekendte
med, at der er få heste, der ikke kommer på fold og kender årsagen dertil.
Der er ingen heste, der ikke kommer på fold, uden at der er en fagligt
begrundet årsag til det.

- Ønske om events om hestens adfærd og sygdomme mm.: Vi har etableret
et eventudvalg som arbejder på arrangementer herunder også med fokus på
hestevelfærd

- Ønske om bedre vilkår for elevheste på især begynderhold: Vi har købt
tantestropper til alle sadler i rideskolen for at afhjælpe træk fra tøjlen som
følge af dårlig balance. De bliver monteret så snart vi modtager dem.

- Ønske om fokus på brug af hingstekæde i rideskolen: Nadja kommer på
visit til partmøde og fortæller lidt om de risici der er forbundet med brug af
hingstekæde og alternative løsninger

- Ønske om at klubben har en holdning til brug af glidetøjler: Det er
personalets og bestyrelsens holdning, at glidetøjler ikke er et
hensigtsmæssigt hjælpemiddel - har man udfordringer med at ride uden, skal
det ske under vejledning med en underviser med henblik på at udfase den

- Indeklima: Man aftaler selv for sin gang, om døren skal stå åben eller ej - på
nær gang 1, som altid er åben, og gang 7 og 8 som altid er lukkede. Se under
indeklima: https://www.aarhus-rideklub.dk/page/saerligt-for-pensionaerer

- Vi anbefaler at lade så mange døre som muligt stå åbne, hvis vejret
tillader det og det ikke trækker

https://www.aarhus-rideklub.dk/page/saerligt-for-pensionaerer


- Forslag om skiltning af folde: Vi får lavet små skilte med navn og
telefonnummer til folde, så man kan identificere hvem der ejer hestene på
foldene ved eventuelle problemer (en hest der løber, er kommet til skade el.
lign.)

Økonomi
- Vi har kigget nærmere på halvårsregnskabet og fået revisorens input. På den

baggrund kan vi konkludere følgende:
- Sidste faktura for halmpiller er fremsendt i marts 2024 - Lene har regnet sig

frem til at vi skylder ca. 150.000 kr. plus moms for 2. kvartal. Vi skal derfor
have in mente, at der kommer en stor udgift i andet halvår på halmpiller.

- Der er et fald i rundt regnet 50% på undervisning i forhold til 2023 - det er en
udfordring for økonomien, da det er på vores services, vi tjener pengene

- Ifølge halvårsregnskabet har vi fået en merudgift på rundt regnet 52.000 om
året til transaktionsgebyrer på grund af Zakobo (26.000 hvert halve år). Hertil
skal nævnes, at vi ikke selv har valgt at bruge Zakobo, det er et krav fra
Aarhus Kommune

- Dertil kommer en ny udgift på supplerende regnskabssystem på rundt regnet
12.000 kr om året, da Zakobo ikke kan håndtere regnskaber for klubber af
vores størrelse og kompleksitet.

- Halvårsregnskabet er desuden præget af generelt stigende priser
- Omkostningerne til el udgør en stor udgiftspost sammenlignet med sidste år,

hvor vi havde penge tilgode hos elselskabet
- Vi klarer os, fordi vi har lidt på kistebunden, men vi tærer pt. på bankbogen
- Vi har stort fokus på, hvordan vi kan få vendt den nedadgående kurve

Ny samarbejdsaftale med Vilhelmsborg
- Vi afventer stadig indkaldelse fra Vilhelmsborg

Sag i disciplinærudvalget
- Kasper Bækgaard har valgt at anke generalforsamlingens beslutning om udelukkelse

til DRFs disciplinærudvalg.
- Bestyrelsen har frist til 3. oktober til at indsende dokumentation til

disciplinærudvalget, hvorefter der vil falde en afgørelse i sagen.

Dato for næste møde: 20/10 kl. 10.00


